
1 

Zlatý roh 
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Skautský tábor 2017 
Letošní tábor staroměstských skautů se konal poprvé od roku 1995 v Adamovském údolí. Zúčastnilo se ho 36 dětí, které 
se v táborové hře přenesly do časů středověku. Rozdělily se do družin, které představovaly šlechtické rody, jejichž 
úkolem bylo vystavět ve vesnici katedrálu. Musely se však potýkat se středověkými problémy, jako byl hlad nebo morová 
epidemie. Po postavení katedrály se ve hře objevil nový nepřítel, templářští rytíři, kteří například družinám unesli jednoho 
člena. Cílem šlechticů bylo najít a získat poklad templářů a svatý grál. Templáři svůj poklad nevydali bez boje, nakonec 
však byli poraženi. Odměnou za vyhranou bitvu byla (kromě pokladu) i tradiční závěrečná dražba věcí. Počasí nám tento 
rok přálo, většinu tábora svítilo slunce, jen poslední dva dny pršelo. Chtěli bychom poděkovat všem, kteří se na 
organizaci tábora podíleli, a také těm, kteří nám jakkoliv přispěli (fa Pro-Bio, rodiny Novákových, Nejedlých, 
Neumanových, bratr Leoš, Velký Vezír a spousty rodičů a přátel skautů)-DĚKUJEME. Další velký dík patří rodičům 
a přátelům skautů, kteří pomohli při stavbě a bourání tábora. Těšíme se na příští rok.    Zuzka a Hanka 
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Společenská kronika 
V září oslaví svá významná životní jubilea: 

 

Krobot Karel 
Klimeš František 
Chovancová Kateřina 
Urbášková Marie 
Krobotová Ludmila 
Pešková Filoména 
Pokoj František 
Bednářová Anna 
Křivčíková Ludmila 

Našim spoluobčanům přejeme stálé zdraví, 
mnoho štěstí a radosti ze života! 

 
 

narození: 
Konečná Lucie 
Wind Benedikt 
 
 
 
 
 
 
 

 

ČEZ Distribuce, a.s. oznamuje: 
 

Oznámení o plánovaném přerušení dodávky elektřiny 
Dovolujeme si Vás informovat o plánovaném přerušení 
dodávky elektřiny v lokalitě: Staré Město – část obce:  

 

Kunčice, Nová Seninka, Stříbrnice,  
a to ve dnech 5.9.2017 od 8 – 18 hod 

a 7.9.2017 od 8 – 18 hod. 
 

Přerušení dodávky se uskuteční na těchto odběrných 
místech, číslech popisných a číslech orientačních: 

 

Kunčice: 2, 16, 80, 92 
Nová Seninka: 1, 3, 4, 8, 15, 22, 23, 24, 31 – 37, 40, 42-
54, 57, 59, 79, 84, 105, 115, 9001, 9002, 9003, 9904 
Stříbrnice: 1, 3, 5-10, 13, 14, 16, 19-27, 29, 31, 35, 37-
42, 44, 45, 50, 54-57, 60-66, 164, 212, 9002, 9003, 9004, 
9005, 9006, 9011, 9013, 9014, 9907 
 

Děkujeme za pochopení, ČEZ Distribuce, a.s. 
 

 
 
 
 

 

Recept na září 
 

Švédský koláč  
 

Potřebujeme: (recept je pro kulatou formu o průměru 26 cm) 
4 velká jablka, hrnek špaldové mouky, 100 g změklého 
másla, 30 g oleje, ¾ hrnku cukru krupice, 2 vejce, sůl, 
muškátový oříšek, mletá skořice, strouhanka 
Postup: 
Formu vymažte máslem a vysypte strouhankou. Troubu 

předehřejte na 180 stupňů Celsia. Jablka oloupejte, zbavte 

jádřinců a nakrájejte na tenké plátky. Ty naskládejte do 

formy a zalijte následující směsí.: Máslo, cukr a olej 

prošlehejte, po té zašlehejte vejce. Do směsi přidejte mouku, 

špetku soli, muškátový oříšek a dvě lžičky skořice. Pečte 

zhruba 45 minut.                                              

Dobrou chuť! 
 
 
 

vzpomínka 
Vše pominulo,  

jen stopa lásky v srdcích zůstala. 
Čas plyne a roky ubíhají,  

však na tebe krásné vzpomínky  
nám zůstávají. 

Každičká vzpomínka smutný je vzdech, 
navždy však zůstaneš v srdcích nás všech. 

 

Dne 10. září 2017 vzpomeneme 7. smutné výročí úmrtí, kdy 
nás navždy opustil náš milovaný manžel, tatínek a syn 

pan Pavel KUREČKA . 
 

S láskou stále vzpomínají manželka a děti. 
Kdo jste ho znali, vzpomeňte s námi. 

 

Osmisměrka 
Pranostika na září: „Po svatém Kříži, …“ 

K O T E L R P A O A 

K R Č D Á E K Z K T 

I C U K R N B M A E 

F R O S E K L K Z N 

L S O L A H Á T A T 

Í O Á L O T Z S T Á 

Č P U T N R E E E T 

E Ž A P A Í N L L E 

K B B D Á L K O O Í 

K L A S A K Ž B Í R 

ATENTÁT, BATOH, BLÁZEN, BOLEST, CUKR, FLÍČEK, 
KALUŽ, KAZATEL, KLASA, KOTEL, KR Č, LEBKA, 
LOUPÁK, PÁLENKA, RÁKOSÍ, ROLETA, ROLNÍK, ZRADA 
 
 

 

Místní poplatek za odpady  
je splatný do konce září 

Místní poplatek za odpady* za rok 2017 je splatný do 
30. září. Je stanoven Obecně závaznou vyhláškou města 
Staré Město č. 1/2016 (*místní poplatek za provoz systému 
shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání 
a odstraňování komunálních odpadů) 
Roční sazba poplatku činí 500,- Kč za poplatníka.  
Poplatníkem je: 
a) fyzická osoba: která má v obci trvalý pobyt, 
b) fyzická osoba, která má ve vlastnictví stavbu určenou 
k individuální rekreaci, byt nebo rodinný dům, ve kterém 
není hlášena k pobytu žádná fyzická osoba.  
Veškeré místní poplatky lze uhradit hotovostně v kanceláři 
správy poplatků v přízemí radnice, event. v účtárně MěÚ, 
nebo zaslat přímo na účet města č. 154232461, kód banky 
0300, informujte se na VS na níže uvedených kontaktech.   

Bc. Věra Karabcová, MěÚ Staré Město 
tel.: 583 285 996, email: poplatky@mu-staremesto.cz 
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Poděkování mateřské školce 
Děkuji touto cestou Mateřské školce ve Starém Městě za 
uspořádání tzv. adaptačního pobytu pro „nováčky“, tedy 
pro nově přihlášené děti, které budou od září navštěvovat 
školku, ať už každodenně nebo jen příležitostně. Tyto děti 
mohly od 14. do 18. srpna 2017 každé dopoledne přijít 
s rodiči nebo prarodiči a zapojit se do života školky. Tou 
dobou se zde v jedné třídě scházelo asi patnáct starších 
a „ostřílenějších“ školkáčků z různých oddělení. Nováčci 
si spolu s nimi zkusili svačinkové stolování v jídelně, 
prozkoumali hračky, hry a stavebnice v herně, vydali se na 
procházku do ulic Starého Města, vyřádili se na hřišti 
u školky… 
Děkuji všem, kteří nováčkům ve školce poskytli nové 
pěkné zážitky.                          Jitka Urbanová Pešková 

 

Poděkování 
 

Komise pro zdravotní a sociální péči Staré Město 
zorganizovala tradiční akci pro seniory „Pouťové 
setkání seniorů s dechovkou“. Tato velmi zdařilá akce 
se uskutečnila 20.7.2017 v KD.  
Děkujeme paní učitelce Šimové za pěkné vystoupení 
dětí z mateřské školky, zaměstnancům školní jídelny 
a kolektivu Národního domu za občerstvení, firmě 
KREMO, manželům Miladě a Miloslavu Mikovým 
a všem dobrovolníkům, kteří pomáhali s organizací 
setkání. 
Těšíme se na další ročník akce! 

Za KZSP Věra Pešková 
 

 
 
 
 
 
 
 

Bylo, nebylo?  Bylo a nebude! 
V lednovém vydání jsme se zmínili o tom, že do Starého Města zavítal horský duch Králického Sněžníku Stamichman. 
Dokonce si vyhlédl i místo svého dočasného pobytu u nás a slíbil, že až se trochu rozkouká, se svými postřehy nás seznámí. 
A konečně se ozval. Tentokrát ho zaujaly vývěsní štíty a tabule, které něco nabízely kolemjdoucím, ale dnes je spíše matou.  
Vážení čtenáři, pokud i Vy narazíte na nějakou zajímavou zvláštnost (humornou, pozitivní i negativní) kolem sebe, napište 
nám, rádi ji zveřejníme.  
 
 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

Foto pořízeno 6. srpna 2017    Co nám nabízí Policie České republiky?!? Hádejte… 
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Chodník – Hanušovická ulice 
Začátkem měsíce srpna byly zahájeny přípravné práce na rekonstrukci stávajícího chodníku 
v Hanušovické ulici kolem pošty směrem k prodejně ENA. Celková délka rekonstruovaného 
chodníku je cca 173 m, šířka 1,8 m. Délka opěrné betonové zdi je 21 m a opěrné gabionové 
zdi (sítě naplněny kameny) je 44 m. Součástí stavby bude i zpevnění plochy na parcele č. 
148 (u bytového domu č. 103). Chodník bude navazovat na stavební úpravu chodníků (další 
etapa výstavby chodníků), kdy bude řešeno místo pro přecházení délky 8,0 m (v blízkosti 
Školní ulice). Rekonstruovaná část navazuje na stávající chodníky (v sousedství pošty). 
Celkové náklady činí 2,4 mil. Kč, město získalo dotaci z programu Státního fondu dopravní 
infrastruktury (SFDI) částku ve výši 1,95 mil. Kč.  Stavbu provádí firma EKOZIS 
ZÁBŘEH, ukončena a předána do užívání by měla být do 30. listopadu 2017. 
Dále město počítá s opravou chodníků od restaurace Pod Javorem k mostu pod kinem 
Sněžník a následně pak od mostu k ulici Kosmonautů. Na tuto akci se město pokusí získat 
dotaci z prostředků SFDI. Připravuje se potřebná dokumentace, předpoklad realizace je rok 
2018. 
 
 
 

 
 
 
 
 

Silnice Staré Město – Branná  
je opět průjezdná 
Oprava silnice probíhala ve dvou etapách. 
V období od 7. září 2016 do 30. listopadu 2016 
byl uzavřen úsek z Branné do Vikantic a od 
18. dubna 2017 do 7. srpna 2017 pak úsek 
Vikantice – Staré Město. Je to dobrá zpráva pro 
ty, kteří pravidelně cestují ve směru na Jeseník. 
Naskýtá se otázka, proč při opravě cca 
desetikilometrové silnice se neopravil i úsek cca 
100 m kolem sídliště 1. máje? Co vy na to, pane 
starosto? 
 
 
 
 
 
 

Staroměšťáky ale více trápí dlouhodobě 
špatný stav silnice ze Starého Města do 
Hanušovic. Bude se také někdy opravovat?  
Šumperský a Jesenický DENÍK otiskl 
1. listopadu 2016 článek redaktora Petra Krňávka pod názvem „Staré Město bude dostupnější“.  V něm autor mimo jiné 
píše: „Motoristé mířící z Hanušovic do Starého Města se po letech dočkají pohodlnějšího cestování. Kraj připravuje 
rozsáhlou rekonstrukci silnice spojující obě města. Začít by měla už příští rok“. Dále pokračuje: „Silnice patří 
Olomouckému kraji. Ten plánuje rekonstrukci bezmála třináctikilometrového úseku od hanušovického kamenolomu po 
křižovatku pod Stříbrnicemi. Mezi Starým Městem a Stříbrnicemi nechá vozovku rozšířit. Součástí akce s předpokládaným 
rozpočtem 135 milionů korun je i obnova osmi mostů. Práce by se měly uskutečnit v letech 2017 až 2019. Na akci kraj 
žádá evropskou dotaci. „Projekt jsme předběžně podali. Žádost musí být dopracována do 30. listopadu“, řekl hejtman Jiří 
Rozbořil. Tolik novinový článek z měsíce listopadu 2016. A jaká je situace dnes?  

O informaci k této problematice jsme požádali pana starostu. Jeho vyjádření otiskneme v příštím vydání zpravodaje. 
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CO ZAZNAMENALY NAŠE KRONIKY 
Měsíc září byl v minulosti pro mnoho Staroměšťáků spojován s oslavami Dne horníků, který byl v kalendáři připsán na 9. září. 
O historii, úspěších i o neslavném konci hornické činnosti ve Starém Městě jsme podrobně psali ve zpravodaji Zlatý roh 
č. 9/2016 a10/2016. Několika starými fotografiemi ze setkání horníků u příležitosti jejich oslav si připomeňme tuto dobu.  
 
 
 
 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

V měsíci září, konkrétně 27. září, se v minulosti slavil i Den československých železničářů. Proč připomínám oba svátky a co 
horníky a železničáře ve Starém Městě spojovalo? Veškerý vyrobený grafit (v době největšího rozvoje to bylo kolem 7 000 
t/ročně) byl ze závodu expedován odběratelům vagony po železnici. Bylo to v průměru 30 dvacetitunových vagonů měsíčně. 
A to bez vzájemné dobré spolupráce a vstřícnosti ze strany hanušovických železničářů by nebylo reálné (zvlášť v době, kdy byl 
výrazný nedostatek nákladních vagonů) 
A v měsíci září se bilancovalo a dobré vztahy se utužovaly k oboustranné spokojenosti.   
O historii našeho nádraží jsme psali ve zpravodaji Zlatý roh č. 3/2016. O chátrající části dlouhodobě nepoužívaného objektu 
a sousední kůlny jsme v závěru článku vyslovili naději, že se snad brzy dočkáme doby, kdy již nebude děsit nemotorizované 
návštěvníky při jejich příjezdu do Starého Města. Naděje a přání se staly skutečností. Nevyužívaná část objektu včetně kůlny 
zmizely, nejbližší okolí se postupně upravuje. Snad se časem dočkáme stavu, který si mnozí starší spoluobčané pamatují 
z doby, kdy ještě naše nádraží fungovalo jako samostatná plně obsazena stanice (jak na ní vzpomíná Petr Holínka, emeritní 
výpravčí stanice Hanušovice v následujícím článku, který vyšel na webových stránkách klubu Moravská pohraniční). Několika 
fotografiemi si připomeňme postupnou přeměnu nádražní budovy a vzpomeňme i na pracovníky, kteří zajišťovali provoz 
v době, kdy ještě nádraží fungovalo jako samostatná stanice.        V. Černín  
 
Trať Hanušovice – Staré Město pod Sněžníkem 
O železničním spojení Hanušovic se stále více se rozvíjející oblastí Staroměstska se začalo uvažovat v posledních letech 
19. století. Hlavními iniciátory stavby byl vlivný místní podnikatel a starosta Herman Buhl a majitel kolštejnského panství 
Johan II. z Lichtenštejna. 
V srpnu 1904 obdrželi koncesionáři povolení k výstavbě a téměř současně se začalo s pracemi. I přes značné komplikace se 
složitým terénem byla trať do konce září 1905 hotova a zkolaudována. První slavnostní vlak vyjel z Hanušovic do Starého 
Města 4. října 1905. Do cílové stanice dojel parní vlak plný vzácných hostů 45 minut po poledni. Od tohoto okamžiku se na této 
jedenáct kilometrů dlouhé trati nepřetržitě přepravují lidé a zboží. 
Od zahájení provozu byla stanice Staré Město obsazena správcem, který rovněž vykonával dopravní službu – tedy sloužil jako 
výpravčí. C. k. monarchie totiž neznala předpis pro zjednodušenou dirigovanou dopravu (dříve dle předpisu D 3). Za ČSR se 
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jezdilo podle zjednodušeného předpisu D 9. V době 2. světové války zavedly německé dráhy opět službu výpravčího. V období 
1945–1955 byla dopravna obsazena českými výpravčími. No a od roku 1955 se opět začalo jezdit "zjednodušeně", to znamená, 
že dopravu vlaků na této trati řídil, a dodnes řídí, dirigující výpravčí v Hanušovicích. 
Železniční stanice Staré Město až do roku 1978 fungovala jako samostatná stanice. Posledním náčelníkem byl Alois Maňásek 
(1970-78). Od tohoto roku stanice připadla účetně pod stanici Hanušovice a byla zde vykonávána pouze komerční služba. 
V denních směnách v té době sloužil samostatný komerční pracovník a staniční dělník. Až do roku 1989 zde jezdilo 12–14 párů 
osobních vlaků a 1 až 2 páry nákladních vlaků. Při nahromadění zátěže byly prováděny další mimořádné obsluhy. Po roce 1990 
se díky zvýšenému letnímu turistickému ruchu a vzniku nových zimních středisek zvýšil počet přepravovaných osob, naopak až 
o 50 % klesl objem nákladní dopravy. Po vzniku nákladní společnosti ČD Cargo tato převzala veškerou agendu nákladní 
přepravy na sebe, byla zrušena funkce staničního dělníka a dodnes tam slouží pouze pokladní osobní přepravy ve 
dvanáctihodinových denních směnách. 
Za posledních čtyřicet let se v dopravně Staré Město pod Sněžníkem vystřídalo mnoho zaměstnanců. Ve funkci samostatného 
komerčního pracovníka (později osobního pokladníka) se kromě zmiňovaného náčelníka pan Aloise Maňáska střídaly pouze 
ženy. Dlouho dobu zde pracovaly paní Květoslava Rácova a Vlasta Matoušová. Po nich zde nastoupily Helena Holínková, 
Miluše Hanáková, Dana Gronychová, Hana Jurkovičová, Anna Luksová ml. Jako střídači zde pracovaly i paní Věra Poláchová, 
Marie Bajzová, Marie Švédová. V současné době (rok 2017) se zde s paní Jurkovičovou střídá v turnuse paní Eva Pernická. 
V době dovolených nebo nemocí je zastupují paní Eva Turková a Monika Bartošová. 
Ve funkci staničního dělníka, kteří měli v náplni zavazadla, spěšniny, vozové zásilky a hlavně úklid a výzdobu okolí nádraží, 
zde pracovaly paní Ida Novotná, Anděla Slížová, Anna Luksová st., Zlatuše Hamerníková a Hana Luksová. Nutno dodat, že 
stanice byla díky jejich práci vždy jako ze škatulky, všude bylo čisto a útulno. Po jejich zrušení se o zvelebování nádraží starají 
osobní pokladníci. 
A na závěr jednu perličku. Málokdo ví, že v době, kdy se uvažovalo o stavbě naší zmiňované železniční trati, probíhala v roce 
1900 jednání s firmou Ing. Bauera o možnosti stavby tramvajové linky z hanušovického nádraží do Starého Města. Neví se, 
proč tato varianta padla, ale každý, kdo zná úzkou cestu podél řeky Krupé, si těžko dovede představit, že by vedle dnešní silnice 
jezdily i tramvaje.        Petr Holínka, výpravčí ŽST Hanušovice 
 
 
 

 
 
 

r. 1930      r. 2005     r. 2017 

 
 
 

 
 
 
 
 

Na snímku z alba Dany Gronychové jsou strojvedoucí a samostatní komerční 
pracovníci, kteří na počátku milénia zajišťovali provoz na starom. lokálce 

Poslední náčelník stanice Alois Maňásek se svými  
spolupracovnicemi Květoslavou Rácovou,   
Andělou Slížovou a Vlastou Matoušovou (z archivu Jiřího Matouše) 
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Státní svátky a významné dny dříve a dnes 
 

Vzpomínka na Den horníků a Den železničářů nás přivedla na myšlenku zjistit, 
proč byly za svátek zvoleny právě 9. září a 27. září.   
Den horníků byl poprvé slaven 9. září 1949 a váže se k 700. výročí vydání 
jihlavského horního práva, našeho nejstaršího písemného souboru právních 
zásad v hornictví, později slaven jako Den horníků a energetiků. 
Den československých železničářů byl poprvé oslaven 21. srpna 1955, 
následně byl z rozhodnutí vlády přeložen na den 27. září. Toto datum bylo 
zvoleno proto, že 27. září 1825 vyjel na trať Stockton – Darlington první vlak 
pro veřejnou dopravu osob. 
Když pomineme státní a církevní svátky, byla řada dnů v kalendářích 
„věnována“ před rokem 1989 buď profesím (např. horníkům, železničářům, 
stavbařům, učitelům, armádě, letectvu), osobnostem (např. Jan Žižka, Jan 
Ámos Komenský, V. I. Lenin, Ludvík Svoboda), nebo různým událostem. 
Např. týdenní barevný obrázkový kalendář z roku 1964 zaznamenal celkem 60 
dnů s vyznačením určité významné události (v některém dni i dvě události). 
Po roce 1989 pak zákon č.245/2000 Sb. o státních svátcích, ostatních 
svátcích, o významných dnech stanovil počty svátků a významných dnů. 
Současný kalendář obsahuje 14 svátků a 11 významných dnů. 
I přes tuto striktní zákonnou úpravu můžeme na webových stránkách 
www.svatky.centrum.cz  najít řadu zajímavých informací o dalších 
významných dnech s krátkým historickým výkladem. V dnešním vydání se 
podíváme na významné dny v měsíci září.  

7. 9. Den otevřených dveří památek 
v ČR 

8. 9. Mezinárodní den gramotnosti 

16. 9. 
Mezinárodní den ochrany 
ozónové vrstvy 

16. 9. Den církevního školství 
16. 9. Začíná Evropský týden mobility 

21. 9. 
Mezinárodní den Alzheimerovy 
choroby 

21. 9. Mezinárodní den míru 

22. 9. 
(Evropský) Mezinárodní den bez 
aut 

22. 9. Mezinárodní den antikoncepce 
23. 9. Mezinárodní den neslyšících 

26. 9. 
Mezinárodní den kulturního 
dialogu 

27. 9. 
Světový den cestovního ruchu 
(Světový den turistiky) 

30. 9. Mezinárodní den překladatelů 
 

 

 

Usnesení ze zasedání Rady města Staré Město 
Usnesení z 69. Rady města Staré Město ze dne 14.8.2017 
1100. Rada města schvaluje přidělení bytu č. 2, nám. 
Osvobození 359 O. P. T: 31.8.2017, Z: pí Nováková 
1101. Rada města schvaluje přidělení bytu č. 6, Hanušovická 
159 V. P. T: 31.8.2017, Z: pí Nováková 
1102. Rada města schvaluje přidělení bytu č. 3, Budovatelů 49 
L. Ch. T: 31.8.2017, Z: pí Nováková 
1103. Rada města neschvaluje výměnu bytů mezi M. V. a A.K. 
T: 31.8.2017, Z: pí Nováková 
1104. Rada města schvaluje prodej kamenných obrubníků 
(z chodníku „u pošty“) za cenu kratší obrubník 10 Kč, delší 
obrubník 20 Kč. T: průběžně, Z: pí Nováková 
1105. RM schvaluje Smlouvu o právu provést stavbu na cizím 
pozemku mezi LGA a městem SM a pověřuje starostu 
podpisem výše uvedené smlouvy.T: 31.8.2017, Z: starosta 
1106. Rada města schvaluje Nájemní smlouvu a smlouvu 
o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti mezi Správou silnic 
Olomouckého kraje a městem Staré Město a pověřuje starostu 
podpisem výše uvedené smlouvy. T: 31.8.2017 
1107. Rada města schvaluje Darovací smlouvu mezi Nadací 
Agrofert a městem Staré Město (200.000 Kč na výstavbu hřiště 
u školy) a přijetí daru a pověřuje starostu podpisem výše 
uvedené smlouvy. T: 18.8.2017, Z: starosta 
1108. RM schvaluje Smlouvu–administrace projektu 
„Komunikace pro pěší–Staré Město, ulice Hanušovická“ mezi 
TIZZI engineering s.r.o. a městem SM a pověřuje starostu 
podpisem výše uvedené smlouvy.T: 18.8.2017, Z: starosta 
1109. RM schvaluje Smlouvu o vykonání přezkoumání 
hospodaření města mezi AUDIT TEAM s.r.o. a městem SM 
a pověřuje starostu podpisem uvedené smlouvy. T: 18.8.2017 
1110. Rada města schvaluje napojení pozemků p.č. 558/24 v k. 
ú. Hynčice p. S. k místní komunikaci č. 1 d na pozemku p.č. 
1158/18 v k. ú. Hynčice p. S. T: 18.8.2017, Z: tajemník 
1111. Rada města souhlasí s přijetím účelově určeného 
finančního daru od WOMEN FOR WOMEN, o. p. s., v rámci 
projektu obědy pro děti. T: 25.8.2017, Z: tajemník 
1112. Rada města schvaluje zapůjčení setů pro Obnova obce 
Branná – Kolštejn o. p. s. na Mariánskou pouť v Branné s tím, 

že v rámci vzájemné spolupráce schvaluje prominutí poplatků 
za zapůjčení setů. T: 25.8.2017, Z: tajemník 
1113. Rada města schvaluje Smlouvy na poskytování služeb 
Koordinátora bezpečnosti a ochrany zdraví při práci pro 
realizaci stavby „Komunikace pro pěší – Staré Město, ulice 
Hanušovická“ mezi Zorka Šimáková a městem Staré Město 
a pověřuje starostu podpisem výše uvedené smlouvy. 
T: 18.8.2017, Z: starosta 
1114. Rada města schvaluje Smlouvu o budoucí smlouvě 
o zřízení služebnosti mezi Českou telekomunikační 
infrastrukturou a. s. a městem Staré Město a pověřuje starostu 
podpisem výše uvedené smlouvy. 
T: 25.8.2017, Z: starosta 17. Zasedání ZM 
- Místostarosta požádal redakční radu Zlatého rohu o vyjádření 
k požadavku Ing. V. P. k úpravě stanov Zlatého rohu. 
Redakční rada vydá své vyjádření do 30.8.2017 
- návrh Ing. V. P. na zrušení nebo případnou změnu usnesení  
rady města č. 879 – na základě vyjádření právní poradkyně 
rada města nebude rušit ani měnit usnesení rady města č. 879 
- rada města pověřuje starostu zasláním předpisu ověření 
podpisu (zastupování občana) Ing. V. P. 
- Finanční vyrovnání s LČR ohledně vydaného historického 
majetku města – probíhá jednání s pr. poradkyní a Ing. Švecem 
Rada města bere na vědomí: 
- žádost o koupi části pozemku p.č. 1018/12 v k. ú. Staré 
Město pod Králickým Sněžníkem, s tím, že bude zveřejněn 
záměr prodeje výše uvedené části pozemku. 
-žádost o odkup pozemků p.č.245,p.č.2449/1 v k.ú. N. Seninka 
s tím,že bude zveřejněn záměr prodeje výše uvedených pozemků. 
- žádost o pronájem skladovacího prostoru, místnost S-2/5 
č. dveří 15/16 v objektu 3 bývalých kasáren ve SM s tím, že 
bude zveřejněn záměr pronájmu výše uvedeného prostoru 
- Připomínky k zabezpečení Anenské pouti (elektroinstalace) 
s tím, že starosta svolá schůzku s p. A. T. 
- Stížnost Ing.J.J.s tím,že stížnost bude předána Přestupkové k. 
- Informaci starosty o nahlášené krajské kontrole hospodaření 
v lesích s tím, že nebyla na městském úřadě nalezena 
dokumentace o hospodaření v lesích za roky 2011 - 2014 
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Rychlý prachy 
Název výstižný pro lidi, kteří nemají plán, nechtějí budovat, nepřemýšlí nad následky svých činů, jen chtějí prodat. Všichni 
víme, že plán rozvoje odsouhlasený koalicí byl (ostatně jako vše) bouřlivě diskutován. Koalice si tento plán protlačila 
i s aktivitami v tomto plánu zmiňovanými (nestačily by jí na to všechny nemovitosti doposud vlastněné). Byli jsme kritizováni 
za nákup zbývajícího podílu domu na náměstí (bývalé PROBIO), jsme kritizováni za snahu zachovat v majetku obce 
strategický pozemek na náměstí (bývalá ubytovna). Byli jsme dotázáni, jaký záměr jsme měli s bývalou ubytovnou. Zkusím 
opět odpovědět. V minulém období proběhl v zastupitelstvu návrh vybudovat zde zdravotní středisko. Byla jsem pověřena 
ověřit souhlasy s přestěhováním, usnesení bylo splněno. Středisko by bylo na náměstí v centru, parkoviště vedle, tento návrh 
bych nyní rozšířila o lékárnu, zachování bankomatu, veřejná WC.  Bohužel 4 roky jsou krátká doba na vyřešení všech plánů, 
které jsme měli, a díky novým volbám a koalici vzešlé z menšinového volebního systému již k realizaci nedošlo. Tyto plány 
a jiné další opakujeme a říkáme lidem neustále. Říkáme je lidem, kteří nás chtějí poslouchat, lidem, kteří s námi chtějí 
diskutovat. Vzhledem k nutnosti omezit rozsah mého příspěvku se to pokusím shrnout. Pokud bychom splnili přání této 
koalice, tak by nebyl koupen podíl na domě čp. 359 a i nadále by se město podílelo na celkových opravách domu, 
z kterého vlastnilo 29%, a to právně nevyřešených (opravovalo i cizí majetek). Pokud bychom splnili p řání této koalice, 
tak prodáme strategickou budovu (bývalou ubytovnu) na náměstí i s pozemkem. Takže, co by nám zůstalo na náměstí? 
NIC, jen radnice. Měli bychom pár korun z prodeje staré nemovitosti, které by nejspíš skončily v nových halách hasičské 
zbrojnice. Zbrojnice určitě není to nejdůležitější, co nás trápí v tomto městě a přilehlých obcích. Je smutné číst názor pana 
zastupitele Trojáka, zvlášť když víte, že peníze na opravu nebo stavbu nové budovy nejsou hlavní problém. Na účtech města je 
totiž cca 20 mil. Kč a vize této koalice žádná. Je smutné, když vidíte, jak přešlo do praxe pořekadlo „když se nechce, je horší, 
než když se nemůže“. Ten, kdo nemůže, se aspoň snaží, ten, komu se nechce, tak ani to ne. Vážení občané, já to nevzdávám 
a  nečekám na další volby, snažím se, jak nejlíp to umím, zkuste prosím naši snahu také podpořit. 

Ing. Pichová Vlasta, občan, zastupitel 
 

JSOU STANOVY ZR DISKRIMA ČNÍ ČI NIKOLI? 
 

V letních měsících se zabývala redakční rada podnětem Ing. Pichové (ze 17. zasedání zastupitelstva) k úpravě nových stanov 
ZR. Důvodem byla stanovená délka příspěvků zastupitelů, která byla označena jako diskriminační (neboť příspěvky občanů 
omezený rozsah nemají). Je tomu tak či nikoli? 
Stanovy jsou v souladu se zákonem o obcích i tiskovým zákonem a byly vypracovány ve spolupráci s Otevřená společnost, 
o.p.s. (jež propaguje a dohlíží na otevřenost místních samospráv) a jednotlivé body byly konzultovány s Ing. Mgr. Kužílkem, 
kterého považujeme za fundovaného odborníka v oblasti radničních periodik, neboť je jednak spoluautorem návrhu výše 
zmíněného tiskového zákona, ale také dlouhodobě uznávaným odborníkem v oblasti přístupu k informacím a členem Rady 
vlády pro lidská práva. 
Z konzultací s Ing. Mgr. Kužílkem i právní zástupkyní města vyplývá, že 2000 znaků je vzhledem k rozsahu ZR nadstandardní 
rozsah. Konzultace se zástupci jiných periodik to jen potvrzují (např. Přerovské listy, Šestka – Periodika Prahy 6 atd.).  
Fakt, že je zastupitelům určen rozsah příspěvku a občanům nikoli, nelze chápat jako diskriminační, neboť zatímco zastupitelům 
tento prostor v případě zájmu garantujeme, jiní veřejní přispěvatelé podle tiskového zákona i zvyklostí médií garantovaný 
prostor nemají. Z toho je patrné, že zastupitelé jsou ve skutečnosti spíše zvýhodněni.  
Zastupitelům se snažíme vždy vyjít vstříc a tiskneme jejich příspěvky, i přesto, že není zákonnou povinností ani běžnou 
novinářskou praxí vytisknout celý příspěvek v původní podobě. O zachování přiměřené délky je vždy požádán autor (redaktor 
do textu nezasahuje) a je mu tak ponechán prostor, aby své názory a myšlenky vyjádřil v kontextu, který je pro čtenáře důležitý 
a zároveň přehledný, ale současně nevystavuje vydavatele možnosti trestního postihu za obsah příspěvku.  
Postup vedení města při schvalování stanov stejně jako postup redakční rady ZR byl shledán v pořádku také odborem veřejné 
správy, dozoru a kontroly Ministerstva vnitra, jež jej prošetřoval na základě stejného podnětu podatelky.           Redakční rada 
 

inzerce  inzerce  inzerce  inzerce  inzerce  inzerce  inzerce  inzerce 
 

Prodám řadovou garáž 
s příjezdem z Nádražní ulice  

ve Starém Městě  
o rozměru 3 x 6 m  
za cenu 60 tisíc Kč. 

Tel: 721 903 297 

 

Opravy chladniček, mrazniček, el. sporáků, 
bojlerů, aku kamen u Vás doma. 

Prodej nových chladniček, sporáků a bojlerů. 
Jejich zapojení a předvedení. 

Kabát Jan, B. Němcové 595, Jeseník 
Mobil: 606 420 133 
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e-mail: kabat-opravy@volny.cz 
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ANENSKÁ POUŤ 2017 

   

  

 NABÍZÍME  
zprostředkování nákupu satelitního zboží. 

Montáže, rozvody, servis DVB-S satelitních sestav 
a pozemního Terrestrialního DVB-T vysílání. 
Doladění stávajících parabol. Naladění nových 

programů a poradenství. 
Specializované fórum 
zabývající se satelitní 

problematikou naleznete na 
webu www.satdigitalne.cz. 

Kontakt: 737 537 353 
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UZÁVĚRKA PŘÍŠTÍHO ČÍSLA: PONDĚLÍ 18.9.2017 
periodický tisk územního samosprávného celku 

ZLATÝ ROH, měsíčník Města Staré Město, vychází k prvnímu dni v měsíci ve Starém Městě, vydává Město Staré 
Město, nám. Osvobození 166, 788 32 Staré Město. IČ 00303364, ev. č. MK ČR E 13110. Případné příspěvky doručte do 
TIC nebo na e-mail: info@mu-staremesto.cz.  
UVEŘEJNĚNÉ PŘÍSPĚVKY NEMUSÍ NUTNĚ VYJADŘOVAT STANOVISKO VYDAVATELE 
 


